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                    Abstract
Objectives
Thyrotropin-secreting pituitary adenoma (TSHoma) is rare and it is also a rare cause of thyrotoxicosis. Failure to detect the presence of TSHoma may result in dramatic consequences. This study is a review of our experience in the management of TSHoma at Huashan Hospital, China.
Methods
We followed up eight patients with TSHoma (five males and three females) between 2006 and 2011. The patients’ medical records were retrieved, and the demographic data, clinical presentation and management, final outcomes and follow-up were reviewed, and surgery performed.
Results
All the eight patients had unsuppressed TSH levels with elevated thyroid hormone levels; and neuroimaging revealed pituitary lesions. Five patients (62.5 %) were previously misdiagnosed as primary hyperthyroidism. They received pituitary adenomectomy, somatostatin analogs, and/or radiotherapy after definitive diagnosis. Serum TSH and thyroid hormone levels of all the patients restored to the normal levels during the follow-up.
Conclusions
Adenomectomy is not curative in many TSHoma patients, it should be adjuvantly treated by pharmacological and/or radiotherapy, frequently. A combination of adenomectomy, somatostatin analogs, and radiotherapy is often required for long-term management of the disease.


Zusammenfassung
Ziel der Studie
Das TSH–sezernierende Hypophysenadenom (TSHom) ist selten und auch als Ursache einer Thyreotoxikose selten. Das TSHom nicht zu erkennen, kann dramatische Folgen haben. Die vorliegende Studie ist eine Übersicht unserer Erfahrung im Management von Patienten mit TSHomen am Huashan Spital in China.
Methoden
Zwischen 2006 und 2011 verfolgten wir acht Patienten (fünf Männer, drei Frauen) mit einem TSHom. Die Krankengeschichten der Patienten wurden ausgehoben und die demographischen Daten, die Klinik sowie das Management, die durchgeführte Operation und der langzeitige Verlauf festgehalten.
Ergebnisse
Alle acht Patienten hatten nicht-supprimierte TSH Spiegel und erhöhte Schilddrüsenhormon-Serumkonzentrationen. Das Neuroimaging ergab Läsionen im Bereich der Hypophyse. Fünf Patienten (62,5 %) waren ursprünglich als primäre Hyperthyreose fehl-diagnostiziert worden. Nach Stellung der definitiven Diagnose wurden die Patienten an der Hypophyse adenomektomiert, sie erhielten Somatostatinanaloga und/oder eine Strahlentherapie. Bei den follow-up Kontrolluntersuchungen normalisierten sich die TSH und Schilddrüsenhormon Serumkonzentrationen bei allen Patienten.
Schlussfolgerungen
Eine Adenomektomie ist bei vielen Patienten mit TSHom nicht kurativ. Das TSHom muss daher häufig adjuvant mit Medikamenten (Somatostatinanaloga) und/oder Strahlentherapie behandelt werden. Für das Langzeitmanagement der Erkrankung ist oft eine Kombination aller drei therapeutischen Möglichkeiten notwendig.
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	TSH:
	
                     Thyroid-stimulating hormone

                  
	FT3:
	
                     Free triiodothyronine

                  
	FT4:
	
                     Free thyroxin

                  
	TPOAb :
	
                    Thyroid peroxidase antibody

                  
	TGA :
	
                    Thyroid globulin antibody

                  
	MCA :
	
                    Microsomal antibody

                  
	TRAb :
	
                    TSH receptor antibody

                  
	GH:
	
                    Growth hormone

                  
	ACTH:
	
                     Adrenocorticotrophic hormone

                  
	PRL:
	
                     Prolactin

                  
	LH:
	
                    Luteinizing hormone

                  
	FSH:
	
                    Follicle-stimulating hormone

                  
	MRI:
	
                    Magnetic resonance imaging
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